
مجلس شورای اسلامی از ابتدای این هفته بررسی صلاحیت 
وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم را آغاز کرد و در روز گذشته 
نوبت به گزینه پیشنهادی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
رسید. حسین سیمایی صراف، عضو هیات علمی دانشکده حقوق دانشگاه 
شهید بهشتی، 21 مرداد ماه در فهرست پیشنهادی وزرا به دولت معرفی شده 

بود. او هفته قبل در کمیسیون های مختلف حضور پیدا کرد و درخصوص 
ایده های خود با نمایندگان به گفت وگو نشست. سیمایی صراف این هفته 
نسخه تکمیلی برنامه های خود را هم ارائه کرده بود که در آن 1۰ چالش اصلی 
وزارتخانه احصا و برای رفع آنها نیز 1۰ برنامه راهبردی پیشـــنهاد داده شـــده 
بود. او ارتقای نظام حکمرانی، تقویت نظام تامین مالی، تحقق مرجعیت 

علمی، تقویت نظام آموزش هدفمند و مهارت آفرین، نگهداشت سرمایه 
انسانی، توسعه همکاری های علمی و فناوری، تجاری سازی دستاوردهای 
پژوهشـــی، تقویت زیرســـاخت های علم، هوشمند ســـازی آموزش عالی و 
تقویـــت هویت فرهنگی- تربیتی و اندیشـــه اســـلامی ایرانـــی را به عنوان 1۰ 
اولویت  راهبردی در برنامه خود اعلام کرده اســـت. برنامه ای که نســـبت به 

نسخه اولیه، پیشرفت محسوسی داشت اما هنوز هم ابهاماتی درخصوص 
فرآیندهای اجرایی تحقق برخی وعده ها در آن دیده می شود. این موضوع 
توسط برخی نمایندگان در فرصت مخالفت خود پیش از ایراد صحبت های 
وزیر پیشنهادی مطرح شد. در ادامه مروری بر آنچه موافقان و مخالفان و 

وزیر پیشنهادی علوم در مجلس عنوان کردند خواهیم داشت. 

حسین ســـیمایی صراف وزیر پیشنهادی علوم، 
تحقیقات و فناوری پس از طرح نکات نمایندگان 
موافـــق و مخالـــف فرصـــت یافت تا ضمـــن ارائه 
برنامه های خود، نســـبت به ابهامات و ســـوالات 
مطرح شـــده نیز پاســـخ دهد. او در آغاز ســـخنان 
خـــود از وزیـــران ادوار آموزش عالـــی قدردانی کرد 
و گفـــت: »نماینـــدگان با جدیت پیگیر مســـائل کشـــور و حوزه هـــای انتخابیه بوده و 
چالش های حوزه آموزش عالی را شناســـایی کرده اند و خوشـــبختانه راه های قانونی 
و حقوقی مناســـبی برای برخی از این چالش ها طراحی کرده اند که نمونه آنها قانون 
برنامه هفتم توسعه بود و منابع و راهکارهای مناسبی را برای رشد و بالندگی دانشگاه 

فراهم کرده است.« 

گفتمان وزارت علوم  »مسئولیت اجتماعی« است
وی در ادامه گفتمان این دوره آموزش عالی را گفتمان مسئولیت اجتماعی خواند و 
افزود: »در چهار سال آینده پژوهشگاه ها، دانشگاه ها و سایر مراکز دانشگاهی بیش از 
هر زمان دیگر مسئولیت اجتماعی خود را برعهده خواهند گرفت. دانشگاه ها معطوف 
به مسائل خواهد بود و نسبت به نیازها و مسائل حساس کشور توجه جدی صورت 
خواهد گرفت البته پیش نیاز مهم برای تحقق مسئولیت اجتماعی این است که کرامت 

انسانی دانشوران و دانشجویان را به رسمیت بشماریم.« 

آزادی پرسشگری و پاسخگویی را به رسمیت بشناسیم
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری اضافه کرد: »احترام به کسانی که در خدمت 
علم هستند باید صورت گیرد، نگرانی از معاش و معیشت با کرامت انسانی و کرامت 
دانشگاهیان سازگار نیست. وضعیت استاد و دانشجو اقتضا می کند که استدلال، 
آزادی پرسشگری و پاسخگویی را به رسمیت بشناسیم. البته برخی از مشکلات که در 
کمیسیون های مجلس بیان شد را بی توجه نخواهیم بود اما لازم است که این چالش ها 

شناسایی و کارشناسی شود.« 
وی افزود: »پیوند مناسبی میان تقاضا و عرضه در آموزش عالی وجود ندارد، همچنین 

انسجام ساختاری بین مراکز آموزش عالی با دستگاه های بهره بردار مشاهده نمی شود، از 
طرفی در حوزه مهارت ضعیف هستیم و با مدرک، بی مهارت به جامعه تحویل می دهیم 
، خریدار فارغ التحصیلان ما نیست. همچنین کثرت مهاجرت دانش آموختگان  لذا بازار
قصه پرغصه ای است که ما هزینه می کنیم اما دیگران نفع آن را می برند.« سیمایی صراف 
اظهار داشت: »وای به روزی که فقر منابع انسانی از فقر منابع اقتصادی پیشی بگیرد 
درحالی که منشا قدرت نرم و قدرت سخت متکی به منابع انسانی است. چالش دیگر 
اینکه اقبال نسبت به علوم پایه و علوم انسانی با کاهش محسوسی مواجه است. در 
حـــوزه علـــوم تجربی 650 هزار نفر تقریبا داوطلـــب داریم درحالی که در حوزه علوم پایه 
و علوم انسانی نزدیک به 400 هزار نفر داوطلب هستند و با توجه به اینکه حوزه علوم 

انسانی و علوم پایه زیربنای توسعه می باشند باید توجه جدی به این مساله شود.« 

از روند علوم و فنون جهانی عقب مانده ایم
وی گفت: »متاسفانه پژوهش ها مساله محور نیستند؛ چراکه کتابخانه ها و آرشیوها پر از 
پژوهش های دانشگاهی و دولتی است که از محل بودجه عمومی تامین مالی شده اند، 
، تنها موجب ارتقای رتبه می شوند.« وی ادامه  اما به جای ارائه راه حل برای مسائل کشور
داد: »همچنین در آینده نگری دچار ضعف قابل ملاحظه ای هستیم؛ چراکه از روند علوم 
و فنون جهانی عقب مانده و سهم پژوهش از تولید ناخالص ملی بسیار ناچیز است و 
اکنون به سختی به نیم درصد می رسد، البته اگر همین درصد هم تخصیص پیدا کند؛ 
درحالی که این سهم در برخی از کشورها پنج درصد است، ضمن آنکه زیرساخت های 
آموزشی و پژوهشی اهم از آزمایشگاه ها، ابزار های تحقیق و کتابخانه ها بسیار فرسوده 

شده اند و ابزار تحریم فشار مضاعفی را به نظام عالی کشور وارد کرده است.«
 

30 درصد اساتید و دانشجویان نیازمند خدمات روان درمانی
وزیر پیشـــنهادی علوم با بیان اینکه ســـطح نشاط در دانشگاه ها بسیار پایین است، 
گفت: »ایجاد این نشاط با افزایش سهم و نقش دانشجویان و اساتید در تصمیم گیری ها 
ممکن خواهد شـــد ضمن آنکه حال دانشـــجویان و اســـاتید خوب نیست، براساس 
تحقیقات انجام شده نزدیک به 30 درصد آنها نیازمند خدمات روان درمانی هستند 
که هزینه بالایی نیز دارد.« ســـیمایی صراف با تاکید بر اینکه فهمیدن نســـل Z مساله 

بسیار مهمی است و نباید واقعیت را انکار کرد، مطرح کرد: »اگرچه مبتکر کرسی های 
آزاد اندیشی مقام معظم رهبری هستند اما سوال این است ما چقدر فضای آزاد اندیشی 

را ایجاد کرده ایم.« 

محور اصلی برنامه ام ارتقای کیفیت آموزش عالی است
وی با تاکید بر اینکه باید عالم بر زمان باشـــیم تا در گرداب اشـــتباهات نچرخیم، به 
راهکارهای رفع این چالش ها اشاره کرد و گفت: »اولویت های راهبردی همچون ارتقای 
کیفیت نظام آموزش عالی مساله بسیار مهمی است، در واقع توسعه کمی کافی است؛ 
چراکه ما به اندازه بسیاری از کشورهای بزرگ به لحاظ کمی آموزش عالی داریم، هرچند 
این افتخار بزرگی است و دیگر کسی به دلیل فقر و دوری از مرکز از آموزش عالی محروم 
نمی ماند اما سیطره کمیت بر کیفیت افزون شده است. لذا محور اصلی برنامه من 
ارتقای کیفیت آموزش عالی است.« وزیر پیشنهادی علوم ادامه داد: »محور دوم تکیه 
بر مهارت افزایی از طریق بازنگری در برنامه های درسی است، بر این اساس تمامی مراکز 
آموزشـــی موظف می شـــوند بخشی از واحدهای درسی خود را در قالب مهارت آموزی 
تعریف کنند و باید سهم مهارت حرفه ای طبق قانون برنامه به 40 درصد برسد، همچنین 
باید بخش های اقتصادی در تربیت سرمایه های انسانی مورد نیاز خود مشارکت کنند.« 
سیمایی صراف همچنین افزود: » ارتقای پژوهش و کیفیت بخشی آن در حل مشکلات 
، ماموریت گرا کردن دانشگاه ها و افزایش سهم تحقیق از تولید ناخالص ملی از  کشور
جمله محورهای برنامه من برای وزارتخانه علوم به شمار می آید.« سیمایی با اشاره به 
اولویت های خود در وزارت علوم، گفت: »برای جذب و نگهداشت دانش آموختگان؛ 
ابتدا باید عوامل مهاجرت را مورد بررسی قرار دهیم که یک سری عوامل مادی و یکسری 
عوامل غیرمادی دارد، عوامل مادی مانند معاش و معیشت و شغل مناسب و عوامل 
غیرمـــادی ناامیـــدی از آینده، احســـاس تبعیض و نقض کرامت اســـت و ما باید این 
سوءتفاهم را برطرف کنیم. یکی از راهکارهای جذب و نگهداشت نخبگان تسهیل 

فرآیند جذب آنها در دستگاه های علمی و اجرایی است.« 
وی با بیان اینکه در دنیای علم و حوزه نشر هم اکنون 1600 مجله در اختیار داریم که 
900 مجله آن در حوزه علوم انســـانی و تنها از این میزان 173 مجله نمایه بین المللی 
می شود، افزود: »امیدواریم در طول دولت حداقل این میزان را به 270 مجله برسانیم.« 
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری با اشاره به اهمیت دیپلماسی علمی تاکید 
کرد: »این نوع دیپلماسی سودمندترین و سالم ترین نوع دیپلماسی بوده؛ چراکه خاستگاه 
نخبگانی دارد و از عوام زدگی و سطحی نگری مبراست. ما برای رسیدن به این مهم باید 

طرح های مشترک پژوهشی و فناورانه با کشورهای دوست تهیه کنیم، ارتباطات علمی 
و تبادل استاد که یک تجارت بزرگ محسوب می شود و همچنین جذب دانشجویان 
خارجی که در قانون برنامه هفتم 320 هزار نفر پیش بینی شده است.« سیمایی با اشاره 
به اهمیت حوزه فرهنگ در وزارت علوم عنوان کرد: »ضمن تشکر از بودجه ای که برای 
دانشـــگاه ها اختصاص پیدا کرده در حوزه فرهنگی باید به ترویج ارزش های دینی و 
اخلاقی و در راســـتای افزایش انســـجام ملی هویت ملی و روحیه مقاومت، گســـترش 

روحیه جهاد و ترویج فرهنگ دفاع مقدس توجه ویژه ای داشته باشیم.« 

برای اقتصاد آموزش عالی برنامه ویژه ای دارم
وی خاطرنشان کرد: »برای اقتصاد آموزش عالی برنامه ویژه ای دارم کما اینکه در گذشته 
هم مقابله ای پیرامون این مساله منتشر کردم. در حوزه زیرساخت ها نیز تقویت آنها از 
اولویت های بنده بوده و تسهیلات قانونی که برای تامین مسکن فراهم شده به شدت 
دنبال خواهیم کرد و شـــرط بنده برای موفق شـــدن در حکم هر رئیس دانشگاهی این 
خواهد بود که موضوع مسکن را دنبال کرده و با زمان بندی مشخص گزارش ارائه کنم 
و اگر ابهام قانونی وجود دارد از مجلس استفسار خواهیم کرد.« وزیر پیشنهادی علوم، 
تحقیقات و فناوری افزود: »بنده را هیچ یک از جناح های سیاسی معرفی نکرده و آقای 
عارف به بنده تاکید کردند که وامدار هیچ کسی نیستم؛ چراکه خودم بالا آمدم لذا ضمن 
احترام به همه گرایش های سیاسی، مشی بنده مطابق با سوابقم اعتدال بوده و افرادی 
که به کار گرفتم نیز از همه گرایش های سیاسی با صلاحیت های علمی، تخصصی 

و اعتدال گرایی بوده است.« 

عضو شورای عالی بورسیه نبودم
او در پاســـخ به ســـوال یکی از نمایندگان گفت: »در حوزه بورســـیه ها نیز بنده عضو 
شورای عالی بورسیه نبودم، بنده در رابطه با امر به معروف در روز عاشورا نیز عنوان 
کردم جوانان حداقل رابطه شان با سید الشهدا را باید حفظ کنند و این اعتقاد بنده 
ع( برای همه افراد است.« براساس گزارش خانه ملت، سیمایی  بود که امام حسین )
بـــا بیـــان اینکه از نمایندگانی که در کمیســـیون ها برنامه های بنده را شـــنیده و بنده 
را راهنمایی کردند تشـــکر می کنم، افزود: »از نمایندگانی که در نطق های رســـمی و 
کـــرات اظهـــار موافقت کردند سپاســـگزارم و از مخالفان هم بجد سپاســـگزارم.  مذا
امیدوارم همیشه اشکالات و مشکلات را به ما گوشزد کنید و بنده در سابقه پارلمانی 

خود نشان دادم که گوش شنوایی هستم.« 

در روزی که مخالفان وزیر پیشنهادی علوم انتقاد های جدی نسبت به برنامه او مطرح کردند، موافقان حرف خاصی نداشتند 

سیمایی صراف: برنامه ویژه ای برای اقتصاد آموزش عالی دارم

وزیر پیشنهادی علوم: وامدار هیچ کسی نیستم

مخالفان چه گفتند؟

وزیر علوم باید در مجامع ملی شناخته شده باشد
علیرضا عباسی، نماینده مردم کرج، 
اشـــتهارد و فردیـــس در مخالفـــت بـــا 
کلیـــات برنامـــه وزیـــر پیشـــنهادی 
علوم، تحقیقات و فناوری گفت: »شما 
در برنامه هـــای خود به طور مفصل به 
اسناد بالادستی و برنامه هفتم توسعه 
اشاره کردید اما تعداد آنها زیاد بود و فاقد اولویت بندی است که نشان می دهد 
هیچ اولویتی ندارید.«عباسی افزود: »بارها به اصلاح آیین نامه ارتقای اعضای 
هیات علمی اشاره کردید که کلیات آن در شورای عالی انقلاب فرهنگی 
مصوب شده است. اگر در این مورد اطلاع دارید، پس موازی کاری کردید، 
ضمـــن اینکـــه به کاهش و جلوگیری از موازی کاری در نظام آموزش عالی و 
هم افزایی فعالیت وزارت علوم و بهداشت اشاره کردید. از موازی کاری نظام 
آموزش عالی و رفع همپوشانی گفتید، منظورتان را شفاف کنید.« وی افزود: 
»سهم پایان نامه ها و رساله های تقاضا محور و نیاز محور از کلیه پایان نامه ها 
در حال حاضر یک و نیم درصد است که در برنامه هفتم قرار است به 20 
درصد برسد، اما شما برنامه عملیاتی در این زمینه ندارید. همچنین انجام 
پژوهش های ماموریت گرا، مساله محور و پاسخگویی به نیازها و مسائل کشور 
را پیش نیازی برای اخذ مجوز اجرای رشته های تحصیلی و دریافت مجوز 
نشریات علمی، ایجاد مراکز نوآوری و فناوری و جذب هیات علمی مطرح 
کردید. اما امروز از نظر کمی حوزه آموزش عالی اشـــباع شـــده و فقط بحث 
کیفی آنها مطرح است.« این نماینده مردم در مجلس دوازدهم یادآور شد: 
»شـــما به تعداد دانشـــجویان خارجی اشاره کردید که در برنامه هفتم وجود 
دارد، هم اکنون 130 هزار دانشجوی خارجی در مجموعه آموزش عالی داریم 
و قرار است این تعداد به 320 هزار برسد، چه برنامه زمان بندی برای رسیدن 
به آن دارید؟ همچنین براساس گزارش پایگاه سایمگو 73 هزار مقاله علمی 
داریم و ایران در این زمینه در رتبه 16 قرار دارد و قرار است به رتبه 14 برسیم و 
حداقل به 90 هزار مقاله و اثر علمی نیاز داریم. برنامه شما برای رسیدن به آن 
چیست؟«عباســـی افـــزود: »شـــما به تعداد مجلات نمایه شـــده ایـــران در 
پایگاه های خارجی اشاره کردید که آنها را افزایش می دهید، امروز 172 مجله 
نمایشگاهی در سایت اسکوپوس داریم، آیا برنامه ای برای ارتقا و کیفیت 
آنها دارید؟ از ســـوی دیگر 16 هزار مجله داخلی داریم، برای تبدیل آنها به 
نمایه شده چه برنامه ای دارید؟« وی اظهار کرد: »براساس اسناد بالا دستی 
برای نقشه علمی جامعه کشور مطالباتی داریم مبتنی بر اینکه سهم پژوهشی 
از درآمد ناخالص به 4 درصد برســـد، در حالی که الان کمتر از نیم درصد 
است. این را چطور محقق می کنید؟ آیا رئیس جمهور و معاون اول در این 
زمینه به شما کمک می کنند؟«عباسی گفت: »در مورد سوابق مدیریتی و 
علمی شما سلسله مراتب علمی در مجموعه آموزش عالی طی نشده است 
و تجربه موفقی به عنوان رئیس دانشگاه، دانشکده یا حتی گروه هم ندارید 
امـــا می خواهید مدیریت مجموعـــه ای را بگیرید که یک میلیون و 200 هزار 
دانشجو، 50 هزار عضو هیات علمی، 82 هزار کارمند و بیش از 400 دانشگاه 
زیرمجموعه دارد و این در حالی است که وزیر علوم باید حداقل در مجامع 
معتبر ملی فردی شناخته شده باشد.  شما در 20 سال سابقه کار تنها یک 
رزومه علمی در دانشـــگاه شـــهید بهشـــتی داشـــتید و 27 مقاله داخلی و 
انگشت شمار مقاله خارجی و چند کتاب و در سامانه علم سنجی شهید 

بهشتی نیز سطح علمی شما یک شناخته شده است.« 

برنامه های وزیر پیشنهادی  غیرقابل سنجش است
عبدالحسین همتی سراپرده، نماینده 
مـــردم زرنـــد و کوهبنـــان در مجلس از 
جمله نمایندگان مخالف برنامه های 
ســـیمایی صراف بود. او با بیان اینکه 
برنامه های وزیر پیشـــنهادی تنها 15 
صفحه بود و در آن هیچ اشـــاره ای به 

وضع موجود نشده بود، تصریح کرد: »هم اکنون نمی دانیم وی در چه شرایطی 
قرار است وزارت را تحویل بگیرد و میزان مقالات علمی، کتاب ها و میزان 
رابطه صنعت و دانشگاه چگونه است. اینها مواردی است که در رنکینگ ها ی 
بین المللی دانشگاه ها موثر است. سیمایی صراف باید تصریح کند که وضع 
موجود چگونه بوده و به چه سمتی حرکت خواهیم کرد. عموم برنامه های وزیر 
پیشنهادی کلی و غیرقابل سنجش است، در حالی که باید بخشی از آن 
کمی باشد تا ما بتوانیم آن را نظارت و بررسی کنیم، همچنین لازم است در 
برنامه های خود زمان بندی نیز داشـــته باشـــد و به موارد مغفول مانده توجه 
کند.«این نماینده مردم در مجلس دوازدهم با اشاره به اهمیت برقراری عدالت 
آموزشی در حوزه های آموزش عالی خاطرنشان کرد: »بسیاری از امکانات در 
تهران متمرکز شده و باید وزیر پیشنهادی برنامه های خود را برای شهرستان ها 
و مراکز استان ها بیان کند، از سوی دیگر آیین نامه های مختلف وزارت علوم 
به شدت مشکل داشته، به ویژه در حوزه ارتقای اساتید که نیازمند اصلاح 
است و جلوی پیشرفت اساتید را گرفته در حالی که در گذشته مسیر ارتقا ی 
رتبه اساتید راحت تر بود اما هم اکنون استادان برای کسب رتبه استاد تمامی 

باید 20 سال تلاش کنند.« 
 

برنامه شما برای تقاضا محور کردن پژوهش چیست؟ 
محمد سراج، نماینده مردم تهران، ری، 
شـــمیرانات، اسلامشـــهر و پردیس و 
دیگر نماینده مخالف برنامه های وزیر 
پیشـــنهادی علـــوم خطاب بـــه وزیر 
»در  گفـــت:  علـــوم  پیشـــنهادی 
سیاســـت های کلی علـــم و فناوری 
ابلاغ شده در سال 1393 توسط مقام معظم رهبری به جهاد مستمر علمی 
تاکید شده؛ لذا باید از شما بپرسم برنامه تان برای ارتقای علمی و فناوری 
در جهان و ایجاد دیپلماسی علمی چیست؟ همچنین برنامه شما برای 
اجـــرای ســـند آمـــوزش عالی با تاکید بر تربیت دانشـــجویان نخبه، عالم، 
متخصص و متعهد برای صیانت از انقلاب اسلامی چیست؟ شما چه 
برنامه ای برای مهارت محور کردن آموزش دارید و چه برنامه اجرایی برای 
اقتصاد آموزش، اقتصاد پژوهش و کارآفرینی آموزش در دست دارید؟«وی 
مطرح کرد: »همچنین راهکار شما برای تکمیل زنجیره های چرخه علم و 
ثروت چیســـت؟  برنامه شما برای تقاضا محور کردن پژوهش چیست؟ و 
برای اســـتقلال مالی دانشـــگاه ها و درآمدزایی آنها چه رویکردی در پیش 
گرفته اید؟ همچنین برنامه شما برای ترویج فرهنگ ازدواج دانشجویی و 

توسعه سرپناه مرتبط زوج های دانشجو چگونه برنامه ای است؟

اولویت های آموزشی سیاست های کلی در برنامه        نیست
حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده 
، میمه و برخوار هم  مردم شاهین شهر
در اخطاری با استناد به بند )2( اصل 
)110( قانون اساسی گفت: »37 حکم 
از احـــکام قانونی که مربوط به وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری اســـت در 
برنامه هـــای وزیـــر پیشـــنهادی برای ایـــن وزارتخانه نیامده اســـت. تنها از 
سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری در برنامه های وزیر پیشنهادی 
علوم، تحقیقات و فناوری به توسعه علوم پایه و تحقیقات بنیادین، دستیابی 
بـــه علـــوم و فنون فناورانه، حفظ موازین اســـلامی و ارزش های فرهنگی و 
اجتماعی و حمایت از مالکیت فکری و معنوی و تکمیل زیرساخت ها 
اشاره نشده است.«  قالیباف هم در پاسخ به اخطار این نماینده گفت: 
»در همه تطبیقی که بین سیاست های کلان و برنامه هفتم با برنامه وزرای 
پیشنهادی صورت گرفته، حتما آنها که ذکر نشده یا آنها که کلا هماهنگی 
و انطباق لازم را با هم ندارند مثل دوره قبل حتما حوزه نظارت و کمیسیون ها 

باید این موارد را به وزرای پیشنهادی ارسال کنند.« 

موافقان چه گفتند؟

اعتقاد به بهره مندی از نیروی انسانی مستعد
نقطه ثقل برنامه سیمایی

احمـــد مـــرادی، نماینـــده مـــردم 
بندرعبـــاس در موافقت با کلیات 
یـــر پیشـــنهادی علـــوم،  برنامـــه وز
ی گفت: »دفاع  تحقیقات و فناور
من از دکتر ســـیمایی در راســـتای 
تعصبی است که نسبت به آموزش 
عالی دارم و جایگاه وزارت علوم در کشـــور بســـیار بالاست، بنابراین 
باید تلاش شـــود فاصله دانشگاه های کشور با بهترین دانشگاه های 
دنیـــا را کاهـــش دهیم و برای تحقق این انتظـــار وزارت علوم نیازمند 
، با انگیزه و شـــجاع است.«  ی از شـــخصیت امین، دلســـوز برخوردار
ی افزود: »در بررسی سوابق دکتر سیمایی این خصایص مشاهده  و
ی برنامه ای جامع، اثرگذار و منطبق با برنامه  می شود ضمن اینکه و
هفتم پیشـــرفت در کمیســـیون ها ارائه داده ضمن اینکه اشـــتیاق و 
حس مسئولیت بیشتر نمایندگان باعث شده به عنوان نماینده موافق 
ی ثبت نام کنم. سیمایی شخصیتی علمی و خدوم و مورد اقبال  با و
کثریت نمایندگان اســـت ضمن اینکه رزمنده ای شـــجاع و جانباز  ا
هشت سال دفاع مقدس بوده که نشان از اعتقاد وی به مبانی انقلاب 
اســـلامی و ولایـــت فقیـــه دارد. از ســـوی دیگـــر با رتبـــه تک رقمی وارد 
دانشگاه تهران شده و از دانشگاه شهید بهشتی مدرک دکتری اخذ 
کرده و پژوهشگری برتر است که بیش از 50 اثر مفید اعم از کتاب و 
مقاله به زبان های فارسی و انگلیسی تالیف کرده است.« این نماینده 
مـــردم در مجلـــس دوازدهـــم افـــزود: »ســـوابق آموزشـــی و تـــلاش در 
ی های علمی و آموزشی با قوای  دانشگاه های معتبر کشور و همکار
ی از کارشناســـی تا معـــاون وزیر تا دبیر  ســـه گانه و ســـوابق اجرایـــی و
هیات علمی باعث شـــد دکتر ســـیمایی برنامه های خود را براساس 
ی آینده روشن در آموزش  باور و اعتقاد ارائه کند و قطعا با انتخاب و

عالی مشاهده خواهد شد.« 
کید به فعال کردن شـــورای گســـترش برنامه ریزی  ی یادآور شـــد: »تا و
آموزش عالی جهت توسعه رشته های میان رشته ای به منظور تقویت 
هم اندیشـــی و مهارت افزایـــی، بـــرآورده ســـاختن نیازهـــای جامعه و 
ی از دانشـــگاه های پاســـخگو است و  صنعت که مســـتلزم برخوردار
ی بین صنعت  توسعه اقتصاد دانش بنیان که مستلزم توسعه همکار
و دانشـــگاه اســـت، این نـــگاه برگرفته از سیاســـت های ابلاغی رهبر  
معظم  انقلاب و قانون برنامه هفتم پیشـــرفت اســـت.« مرادی افزود: 
»نگاه به برنامه با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و شرکت های 
دانش بنیان و توســـعه علم و اشـــتغال بدون فشـــار به بودجه دولتی 
اســـت کـــه می توانـــد اثرگذار باشـــد، ضمـــن اینکه ســـیمایی صراف 
اعتقـــاد راســـخ بـــه بهره منـــدی از نیروهای انســـانی مســـتعد، نخبه و 
کارآمـــد به عنـــوان نقطـــه ثقـــل برنامه های خـــود دارد و معتقد اســـت 
ی انســـانی باانگیزه می تواند موتور محرک آموزش عالی باشـــد.«  نیرو
نماینده مردم بندرعباس، قشـــم، ابوموســـی، حاجی آباد و بندرخمیر 
در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: »سیمایی در برنامه های خود 
به امور رفاهی توجه عمیق دارد و معتقد است آسایش فکری یاوران 
علمی اعم از اســـاتید، دانشـــجویان و کارکنان نقطه عطفی است که 
می تواند یک نظام فرهنگی انسان ساز و اخلاق مدار را در جامعه رقم 
یکرد شاهد مهاجرت نخبگان از کشور نخواهیم  بزند، پس با این رو
بـــود و آســـیب های اجتماعـــی در کشـــور کاهش می یابد و ســـلامت 
روان و اجتماعـــی گســـترش داده می شـــود و ایـــن نگاه حـــال مردم را 
گر وزیری همچون دکتر سیمایی  کید کرد: »ا ی تا خوب می کند.« و
در رأس ایـــن وزارتخانـــه کلیدی باشـــد انتظارات و مطالبات جامعه 
رنگ و بویی منطقی می گیرد تا در سایه تعاون و درک مشترک مسیر 
توســـعه و پیشـــرفت را طی کنیم. همچنین در دانشـــگاه های کشـــور 

بالاخـــص مناطـــق محروم همچون هرمزگان خواســـته های خود را در 
یست بوم آموزش هدفمند و  چهارچوب عدالت آموزشی و توجه به ز
مهارتی که در مســـیر حل مشـــکل اشتغال قرار گیرد، مطالبه می کند. 
از ســـوی دیگـــر ارتبـــاط تنگاتنگ بین مدرســـه و دانشـــگاه و افزایش 
یست بوم می داند.«  مهارت های علمی را ضامن اشتغال پایدار در ز
کید کرد: »چهره های برجسته  علمی با دیدگاه های  مرادی در پایان تا
مختلف سیاســـی از دکتر سیمایی به عنوان شخصیتی متین، اهل 
، خدمتگزار به مردم، مســـلط به امور  کدســـت، جامع نگـــر تعامـــل، پا

وزارتخانه و دارای ایده یاد می کنند.« 

نماد ایده حکمرانی خوب و دولت وفاق ملی 
محمد بهرامی سیف آباد، نماینده 
مـــردم بویراحمـــد و دنـــا هـــم در 
موافقـــت بـــا برنامه هـــای حســـین 
سیمایی صراف، وزیر پیشنهادی 
ی گفت:  علوم، تحقیقات و فناور
»پزشـــکیان بـــه دنبـــال حکمرانی 
ک بین اصلاح طلبان  خوب یعنی وفاق سیاسی است؛ چراکه اصطکا
و اصولگرایان فرصت حکمرانی خوب را از ما گرفته بود اما پزشکیان 
با ایده وفاق شـــاید نقطه عطفی برای از بین رفتن دعواهای سیاســـی 
باشد.« وی افزود: »نماد این حکمرانی خوب انتخاب سیمایی صراف 
ی با سابقه حضور در 2 دولت با 2 رئیس جمهور متفاوت با  است، و
دو نگاه سیاسی و با سابقه علمی و حقوقی و از بدنه دانشگاه می تواند 
مســـائل را بـــه خوبـــی مرتفع کنـــد.« نماینده مردم بویراحمـــد و دنا در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: »برخی توان علمی و برخی توان 
اجرایی دارند و وی از بدنه وزارت علوم دارای جایگاه علمی و اجرایی 
یم با شـــجاعت و توانی که از ایشـــان سراغ  مطلوب اســـت و امید دار
ی و کســـب دانش  یـــم دانشـــگاه بـــه محیطی امن برای علم اندوز دار

تبدیل شود.« 

رئیس جمهور، وزیری با ویژگی های منحصربه فردی 
معرفی کرده است

سید محمد موحد، نماینده مردم 
کهگیلویه، چرام، بهمئی و لنده در 
مجلس شورای اسلامی یکی دیگر 
از نمایندگانـــی بود که در موافقت 
بـــا برنامه هـــای ســـیمایی صراف 
صحبت کرد. او در صحبت های 
یاست جمهوری کشور دست پزشکیان  خود گفت: »جای شکر دارد ر
است که وفاق ملی ایجاد کرده و کابینه ای به مجلس معرفی کرد که 
بتواند کشـــور را در ریل پیشـــرفت و توســـعه قرار دهد، لذا دســـت به 
ی  دســـت هـــم دهیم و از دولت حمایـــت کنیم تا کارها پیش رود.« و
افزود: »مخالف محترم به جای گفتن موارد مخالفت، بیشتر ابهامات 
را بیان کرد و نکته مهمی در آن نبود در حالی که وزارت علوم یکی از 
کمیت اســـت و نقش اساســـی در توسعه اقتصاد  ارکان اساســـی حا
دانش بنیـــان را برعهـــده دارد. به همین منظور فردی باید مســـئولیت 
ایـــن وزارتخانـــه را برعهـــده گیـــرد که بتواند در مســـیر تحقـــق اقتصاد 
دانش بنیان قدم بردارد و از اقتصاد نفت محور خلاصی پیدا کند.« 
موحد بیان کرد: »در این شـــرایط حســـاس جامعه، جوان و دانشـــجو 
نیازمند فردی است که بتواند این وزارتخانه را به نحو مطلوب اداره 
کند بنابراین انتخاب وزیر بسیار پر اهمیت و حساس است. امروز 
یـــر پیشـــنهادی معرفـــی کرد که  رئیس جمهـــور فـــردی را به عنـــوان وز
ویژگی های منحصربه فردی از جمله تحصیلات حوزوی و دانشگاهی 

و سوابق اجرایی و پژوهشی متناسبی دارد.« 
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